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Protokół z posiedzenia Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych 
Uniwersytetu Warszawskiego  

 
z dn. 18 stycznia 2023 r. 

 
Posiedzenie Rady Dydaktycznej w dniu 18 stycznia 2023 r. zaplanowane 

zostało w formie spotkania on-line na godz. 13:15. Odbyło się ono w wyznaczonym 

dniu oraz godzinie na platformie Zoom. Spotkaniu przewodniczyła Prodziekan ds. 

studenckich dr Dominika Gadowska-dos Santos. 

Przed posiedzeniem członkom Rady Dydaktycznej przesłano wynik głosowania 

obiegowego Rady Dydaktycznej WNE UW w sprawie następujących uchwał: nr 

14/2022 w sprawie zmian w programie studiów pierwszego stopnia na kierunku 

Finance, International Investment and Accounting, nr 15/2022 w sprawie zmian w 

programie studiów pierwszego stopnia na kierunku Informatyka i Ekonometria, nr 

16/2022 w sprawie zmian w programie studiów drugiego stopnia na kierunku 

Informatyka i Ekonometria, nr 17/2022 w sprawie zmian w programie studiów drugiego 

stopnia na kierunku Quantitative Finance, nr 18/2022 w sprawie zmian w programie 

studiów pierwszego stopnia na kierunku Finanse i Rachunkowość, nr 19/2022 w 

sprawie zmian w programie studiów drugiego stopnia na kierunku Finanse i 

Rachunkowość, a także projekt uchwały nr 1/2023 w sprawie limitów przyjęć na 

poszczególne kierunki studiów na rok akademicki 2023/24, projekt uchwały nr 2/2023 

w sprawie zmiany Uchwały nr 7 Rady Dydaktycznej Wydziału Nauk Ekonomicznych z 

dnia 15 kwietnia 2020 r. w sprawie szczegółowych zasad procesu dyplomowania, 

agendę spotkania oraz protokół z poprzedniego posiedzenia.  

Z posiedzenia Rady Dydaktycznej w dniu 18 stycznia 2023 r. zostało 

sporządzone nagranie dla celów przygotowania protokołu. Zgody na nagranie udzielili 

wszyscy uczestnicy posiedzenia. 
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Na posiedzeniu nieobecni byli: 
 

- dr Tomasz Gajderowicz 
__________________________________________________________________________ 

 
Agenda posiedzenia: 

1.   Przyjęcie porządku obrad. 

2.   Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3.   Limity rekrutacyjne na rok 2023/24. 

4.   Raport dotyczący procesu dyplomowania za rok akademicki 2021/22. 

5.   Seminaria dyplomowe i zmiany w zasadach dyplomowania. 

6.   Przedmioty kierunkowe (punkt wprowadzony do porządku na prośbę Samorządu 

Studentów). 

7.    Sprawy różne. 

___________________________________________________________________________ 

 
 
Ad 1. 
 
Głos w sprawie przyjęcia porządku obrad oddało 19 osób. Wszystkie oddane 

głosy były głosami za przyjęciem porządku obrad. Głosu nie oddały 3 osoby. Porządek 

obrad przyjęto. 

 

Ad 2. 
 
Przed posiedzeniem protokół został wysłany do wszystkich uczestników drogą 

mailową. Dr Dagmara Mycielska zaproponowała, żeby w protokołach przy 

sprawozdaniu z głosowań zawarta była informacja o tym, ile osób zagłosowało przeciw 

i ile osób wstrzymało się od głosu. Głos w sprawie przyjęcia protokołu z takimi 

poprawkami oddało 19 osób. Wszystkie oddane głosy były głosami za przyjęciem 

protokołu. Głosu nie oddały 3 osoby. Porządek obrad przyjęto. 
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Ad 3. 
 

 Następnie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos przeszła do punktu 

trzeciego czyli sprawy limitów rekrutacyjnych na rok 2023/24. Rokrocznie wydawane 

są przez Rektora wskazówki dotyczące procedowania limitów rekrutacyjnych na 

kolejny rok akademicki. Punktem odniesienia są odpowiednie limity roku 

poprzedniego. Zgodnie z tymi limitami na studiach stacjonarnych na WNE było w 

ubiegłym roku w sumie 711 miejsc, które można było uzupełnić odpowiednimi 

miejscami na studiach niestacjonarnych, przy czym liczba studentów na studiach 

stacjonarnych nie może być mniejsza niż na studiach niestacjonarnych. Wg. 

powyższych wytycznych działano do tej pory. W tym roku udało się uzyskać zgodę 

Rektora na wprowadzenie pewnych zmian. W związku z tym, że studenci zagraniczni 

przyjęci na studia niestacjonarne mają często problemy z uzyskaniem wizy, a sama 

procedura jest nieco inna niż w przypadku studentów studiów stacjonarnych. 

Ambasady poddawały w wątpliwość to, czy studenci studiów wieczorowych faktycznie 

chcą w Polsce studiować. Ponadto, studenci często nie rozumieli na czym polega 

różnica między studiami stacjonarnymi i niestacjonarnymi. Gdy po przyjeździe 

dowiadywali się, że nie mają pozwolenia na pracę, zdarzało się że rezygnowali ze 

studiów nie dając sobie rady z pokrywaniem kosztów utrzymania. Zdarzały się też 

prośby o przeniesienie na studia stacjonarne, które – zgodnie z Regulaminem studiów 

na UW – może nastąpić tylko w przypadku studentów, którzy uzyskali wyróżniające się 

wyniki w nauce. Program studiów stacjonarnych i niestacjonarnych na drugim stopniu 

jest identyczny. Jednakowe są też zasady rekrutacji. Na studiach pierwszego stopnia 

jest jedna różnica, dotycząca zajęć z wychowania fizycznego, które są wymagane tylko 

na studiach stacjonarnych. W związku z powyższym udało się uzyskać zgodę Rektora 

na zwiększenie limitu na studiach stacjonarnych realizowanych w języku angielskim o 

84 miejsca, przy jednoczesnym zmniejszeniu limitów przyjęć na studiach 

niestacjonarnych. Propozycja limitów uwzględnia już tę korektę. 
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Kolejna proponowana zmiana obejmuje obniżenie minimalnej liczby osób 

wymaganej do uruchomienia poszczególnych studiów. W przypadku wielu kierunków 

założono obniżenie progu. Wynika to z tego, że rekrutacja jest podzielona na dwie tury 

i jeśli w turze lipcowej limity się nie wypełnią, to pomimo tego, że wydział jest gotowy 

do uruchomienia poszczególnych kierunków, w praktyce decyzja o uruchomieniu 

kierunku musi czekać do września. Jest to niekorzystne, ponieważ uniemożliwia 

nowym studentom szybsze otrzymanie decyzji o przyjęciu i opóźnia termin aplikowania 

o wizę. Maleją przez to ich szanse na rozpoczęcie studiów w przewidzianym terminie. 

W związku z tym zasugerowano obniżenie limitów tak, by była większa możliwość 

wypełnienia ich w pierwszej turze.  

W najbliższej rekrutacji będzie po raz pierwszy podział na poszczególne 

kierunki na studiach niestacjonarnych drugiego stopnia. W zeszłorocznej rekrutacji 

obowiązywał wspólny limit – 65 miejsc. Kandydaci rekrutowali się na Ekonomię, a 

później deklarowali, czy chcą studiować na kierunku Ekonomia, Finanse i 

Rachunkowość czy Informatyka i Ekonometria. W tym roku rekrutacja będzie odrębna 

na każdy z ww. kierunków.  

Przedstawione zmiany uzyskały aprobatę Rektora i Biura ds. Rekrutacji. 

Ogółem następuje korekta o jedno miejsce na minus względem poprzedniego roku 

akademickiego.  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

- dr Marcin Chlebus 

- dr Paweł Sakowski 

- dr hab. Leszek Wincenciak, prof. UW 

- dr hab. Agnieszka Kopańska 

- dr hab. Sebastian Skuza, prof. UW 

 

Następnie odbyło się głosowanie dot. uchwały nr 1/2023 RD WNE UW z dnia 

18 stycznia 2023 r. w sprawie limitów przyjęć na poszczególne kierunki studiów na rok 
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akademicki 2023/24. Uchwała została przyjęta następującą liczbą głosów: 19. 2 osoby 

nie oddały głosu. 

 

Ad 4. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię raportu dotyczącego procesu dyplomowania za rok akademicki 2021/22. 

Łącznie w r. ak. 2021/22 obroniło się 446 studentów. Zgodnie z zaleceniem URK 

proces dyplomowania musi być odpowiednio przeanalizowany. Sprawdzone musi być 

m. in. to, czy oceny wystawiane przez promotorów są zbieżne z ocenami recenzentów. 

Prodziekan dr Gadowska-dos Santos przedstawiła dane dot. rozbieżności ocen. W 

połowie przypadków oceny były zbieżne. W przypadku 132 prac ocena różniła się o 

pół stopnia (na plus lub minus). Dla 80% prac występowały więc niewielkie różnice w 

ocenach. Pojawiły się jednak przypadki, w których ta różnica była jednak dość istotna. 

Zgodnie z przyjętymi zasadami 20 prac z dużymi różnicami w ocenach zostanie 

poddanych bliższej analizie. Do tej puli dolosowana zostanie określona liczba prac.  

Z pracy w zespole zajmującym się raportem zrezygnowała dr Dagmara 

Mycielska. Dołączyła zaś dr hab. Anna Białek-Jaworska.  

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

- dr Paweł Sakowski 

- dr hab. Leszek Wincenciak, prof. UW 

- dr Katarzyna Peryt-Kowalska 

- dr Dagmara Mycielska 

- dr hab. Sebastian Skuza, prof. UW 

- dr Aneta Dzik-Walczak 

- dr Marcin Chlebus 

- dr Maria Ogonek 

- dr hab. Anna Białek-Jaworska 
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Ad 5. 
W kolejnym punkcie Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię seminariów dyplomowych i kolejnych zmian w zasadach dyplomowania. W 

Szczegółowych Zasadach Studiowania na WNE UW, które obowiązywały od roku 

2013/14 był par. 16, w którym określono, kto jest upoważniony do prowadzenia 

seminariów magisterskich i kierowania pracami magisterskimi poza seminariami. 

Padało tam następujące sformułowanie „Rada Wydziału może upoważnić do 

prowadzenia seminarium magisterskiego, rozpoczynającego się w danym cyklu 

dydaktycznym, nauczyciela akademickiego mającego tytuł doktora pod warunkiem, że 

kierował on wcześniej co najmniej jedną pracą licencjacką”. Zgodnie z tym zapisem 

doktorzy powinni najpierw sprawdzić się w roli opiekuna pracy licencjackiej, a dopiero 

później mogli być dopuszczeni do opiekowania się pracami magisterskimi. Obecnie 

obowiązującym dokumentem w tej kwestii jest Regulamin Studiów z 2019 roku. W par. 

24 jest mowa o tym, że „prowadzenie seminariów magisterskich lub kierowanie 

przygotowaniem prac magisterskich poza seminariami dyplomowymi powierza się 

nauczycielom akademickim posiadającym co najmniej stopień naukowy doktora”. 

Zgodnie z tym zapisem każda osoba, która uzyska tytuł doktora, ma prawo do 

prowadzenia seminarium magisterskiego. W związku z dbałością o jakość procesu 

dyplomowania zwyczajowo na Wydziale Nauk Ekonomicznych kierowanie pracami 

magisterskimi powierza się doktorom, którzy prowadzili już seminarium licencjackie. 

Nie jest to jednak obecnie uwzględnione w obowiązujących na Wydziale zasadach. 

Stąd propozycja włączenia tej zasady do uchwały nr 7 RD WNE UW z dn. 14 kwietnia 

2020 w sprawie szczegółowych zasad procesu dyplomowania. Dodany ustęp 

zawierałby treść przepisu wcześniej obecnego w Szczegółowych Zasadach 

Dyplomowania. 

 

Głos w dyskusji zabrali kolejno: 

- dr hab. Anna Białek-Jaworska 

- dr hab. Renata Gabryelczyk, prof. UW 
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- dr Marcin Chlebus 

- dr hab. Leszek Wincenciak, prof. UW 

- Zuzanna Kostecka 

- dr Dagmara Mycielska 

- dr hab. Agnieszka Kopańska 

- Marcin Miszkiel 

- dr hab. Sebastian Skuza, prof. UW 

- dr Maria Ogonek 

 

Propozycja nie została poddana głosowaniu na tym posiedzeniu. 

 

Ad 6. 
 
Szósty punkt obrad przeniesiono na następne posiedzenie Rady Dydaktycznej. 

 

Ad 7. 
 
Wśród spraw różnych Prodziekan dr Dominika Gadowska-dos Santos poruszyła 

kwestię instrukcji dla prowadzących dot. wprowadzania ocen do protokołów. 

Na tym posiedzenie Rady Dydaktycznej zostało zakończone. Kolejne 

posiedzenie zaplanowano w formie on-line na dzień 8 lutego 2023 roku, na godzinę 

13:15. 

 

 

/ Protokół sporządziła Paulina Bujalska / 


